
ΣΥΝΟΨΗ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗΣ ΕΠΙΤΕΛΙΚΟΥ ΟΡΓΑΝΟΥ ΚΥΒΕΡΝΗΤΙΚΗΣ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ
ΥΒΕΤ - ΥΠΕΜΠ 22/11/1994

Συνεδρίασε την Τρίτη 22 Νοεμβρίου το Επιτελικό Οργανο Κυβερνητικής Πολιτικής των 
ΥΒΕΤ - ΥΠΕΜΠ στην διευρυμένη του σύνθεση σύμφωνα με την σχετική απόφαση του κ. 
Πρωθυπουργού.

Παρόντες οι κ.κ.:
Κ.Σημίτης, X. Ροκόφυλλος, Μ. Χρυσοχοίδης, Π. Μπενετάτος, Κ. Παπαπαναγιώτου, Α. 
Διαμαντοπούλου, Σ. Κοσμίδης, Ν. Χριστοδουλάκης.

Λόγω κωλλύματος απούσιαζαν οι κ.κ.:
Ν. Ακριτίδης, Θ. Κολιοπάνος, Τ. Μαντέλης

Ο Υπουργός ξεκίνησε την συνεδρίαση ενημερώνοντας το όργανο για την πορεία του 
κυβερνητικού έργου στους τομείς ευθύνης του. Ειδικώτερα:

1. Συγχώνευση υπουργείων ΥΒΕΤ - ΥΠΕΜΠ.

Στην συνέχεια των προηγουμένων ενεργειών ο κ. Γιαννίτσης ανέλαβε την σύνταξη 
σχετικής εισήγησης για το θέμα. Η εισήγηση συμφωνεί με τις θέσεις των Υπουργείων 
διατυπώνει ωστόσο δύο επί μέρους επιφυλάξεις υποδεικνύοντας την υπαγωγή της 
αρμοδιότητας Λαϊκών αγορών στο Υπ. Γεωργίας και της αρμοδιότητας Ασφαλιστικών 
επιχειρήσεων και ΑΕ στο ΥΠΕΘΟ. Το θέμα εξετάζεται ιδίων όσον αφορά την δεύτερη 
επιφύλαξη αφού ο ρόλος ΥΠΕΜΠ είναι καθαρά ελεγκτικός νομιμότητας ενεργειών και δεν 
αφορά πολιτική για αυτές τις επιχειρήσεις ή τις ΑΕ.

Γενικώς σύμφωνοι, αναμονή απόφασης.

Προχωρούν οι διαδικασίες αναθεώρησης των οργανισμών των Υπουργείων.

Προχωρεί η μελέτη για μηχανογράφηση των εργασιών των δύο Υπουργείων. Στόχος μας 
να συμπεριληφθεί το έργο στο πρόγραμμα Κλεισθένης του Υπ. Προεδρίας.

2. Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης II

Συζητήθηκε κατ' αρχήν η πορεία του Επιχειρησιακού Προγράμματος Βιομηχανίας. 
Διαδικασίες εφαρμογής έχουν αποφασιστεί. Εχουν συγκροτηθεί οι επιτροπές 
παρακολούθησης. Η Βιομηχανία και Ενέργεια μέχρι τέλη Δεκέμβρη θα έχει ολοκληρώσει 
όλες τις διαδικαστικές ενέργειες. Η ΓΓΕΤ είναι ήδη έτοιμη.

Διαπιστώθηκε ότι η πρόοδος των εργασιών είναι ικανοποιητική σε σχέση με τον 
διαδραμόντα χρόνο και την πολυπλοκότητα του αντικειμένου στον χώρο της Βιομηχανικής 
πολιτικής.

3. Ενέργεια

Φυσικό αέριο: Διαπιστώθηκε η ικανοποιητική πρόοδος του έργου.



Εκκρεμεί: Υπογραφή πρωτοκόλλου τροποποίησης σύμβασης με Ρωσία. Αναμένεται ο
ορισμός ημερομηνίας υπογραφής της σύμβασης με τους Ρώσους εντός των 
επόμενων εβδομάδων. Παράλληλα προς αυτό προωθείται νομοθετική 
ρύθμιση της Αρχής που θα παρακολουθεί την υλοποίηση του έργου. Το 
νομοσχέδιο είναι έτοιμο, έχει δοθεί σε συναρμοδίους φορείς για άποψη. 
Αρχές έτους θα είναι έτοιμο για κατάθεση.

4. Νομικό πλέγμα πετρελαιοειδών.

Το νομοσχέδιο βρίσκεται στη Βουλή. Λόγω της κρίσης με Αιγαίο ανεβλήθη η συζήτηση για 
τις επόμενες εβδομάδες. Παρέχεται δικαίωμα στην ΔΕΠ-ΕΚΥ να κηρύσσει διαγωνισμούς, 
να αναθέτει σε τρίτους, να συμμετέχει η ίδια σε έργο αναζήτησης υδρογονανθράκων. 
Υπάρχει ήδη σχεδιασμός για ενέργειες στο νέο νομικό πλαίσιο.

5. Τιμές πετρελαιοειδών.

Προωθείται νέα ρύθμιση με βάση το σκεπτικό ότι πρέπει οι τιμές να καθορίζονται 
σύμφωνα με τις αγοραίες τιμές εφ' όσον υπάρχουν πραγματικές συνθήκες ανταγωνισμού, 
δηλαδή καταρχήν λεκανοπεδίου Αττικής.

6. Ιδιωτικοποίηση ΔΕΠ.

Μελέτη εν εξελίξει για το θέμα αυτό, που θα ολοκληρωθεί αρχές 1995. Αν και εφ' όσον 
κριθεί μετοχοποίηση αυτής θα έπρεπε να γίνει στο β' εξάμηνο.

7. ΔΕΗ.

Το αναπτυξιακό Πρόγραμμα συζητείται με ΥΒΕΤ. Το αρχικό σχέδιο δε συμβιβάζεται με την 
μακροοικονομική πολιτική της κυβέρνησης. Θέματα τεχνολογίας και οργανωτικά κάπως 
ασαφή. Γίνεται προσπάθεια σύγκλισης των απόψεων, Διαπιστώνεται κάποιο κλίμα 
δυσαρέσκειας βάσης ΔΕΗ με ηγεσία της. Γίνεται προσπάθεια να λυθεί το θέμα.

Απολυθέντες: Τα δικαστήρια έκριναν μη νόμιμες τις απολύσεις. Επανήλθαν. Σε 
κυβερνητική σύσκεψη αποφασίστηκε η ανασυγκρότηση της ΔΕΗ και στα πλαίσια αυτά η 
αντιμετώπιση του προβλήματος. Η συνεργασία με διοίκηση είναι καλή. Το σύστημα αυτό 
καθ' εαυτό λειτουργίας της ΔΕΗ πάσχει. Πρέπει να το δούμε.

Κρυονέρι: Η απόφαση εισαγγελέα για περιβαλλοντική μελέτη αναβάλλει κάθε πρόοδο 
εργασιών.

8. Εθνικό Συμβούλιο Ενέργειας.

Το σχετικό νομοσχέδιο βρίσκεται στους φορείς για να εκφέρουν άποψη.

9. Διοξείδιο άνθρακος. 0 0 2 .

2



Φορολογία. Διαφορές απόψεων με ΥΠΕΧΩΔΕ, εξετάζονται.

10. Στο Συμβούλιο Υπουργών Ενέργειας.

Ερχεται για συζήτηση το νέο κοινοτικό πλαίσιο της εσωτερικής αγοράς ενέργειας. Το 
ζήτημα είναι ιδιαίτερα σημαντικό. Τη στιγμή που αναδιαρθρώνεται η πανευρωπαϊκή αγορά 
ενέργειας με βάση νέες κατευθύνσεις και νέες ευκαιρίες η Ελλάδα δεν μπορεί να μείνει 
απαθής. Πρέπει να συμμετάσχει στις εξελίξεις. Κύρια συνέπεια η απελευθέρωση αγοράς 
ενέργειας.

Ελληνική θέση: μικτό σύστημα με διατήρηση του αποκλειστικού δικαιώματος διανομής 
υπέρ ΔΕΗ. Θα συζητηθεί στο Συμβούλιο Οικονομικής Πολιτικής.

11. Βιομηχανία.

Πολιτική Ποιότητας Προϊόντων, Μετρολογία - Πιστοποίηση. Εχουν ολοκληρωθεί τα θεσμικά 
πλαίσια. Ανοιξη '95 εκτιμάται ότι θα μπορέσει να λειτουργήσει ο οργανισμός.

Ο κ. Παπαπαναγιώτου υποστήριξε ότι ο έλεγχος αγροτικών προϊόντων πρέπει να υπαχθεί 
στον ΕΛΟΤ.

Ομως ο κ. Ροκόφυλλος είπε ότι αντιδρά το Υπ. Γεωργίας. Επίσης αναφέρθηκε στη μεγάλη 
προσπάθεια που καταβάλλεται ώστε ο ΕΛΟΤ να αναβαθμιστεί.

Η κα. Διαμαντοπούλου αναφέρθηκε στο Εθνικό σύστημα μετρολογίας.Καταβάλλεται 
μεγάλη προσπάθεια για να στηθεί παντελούς έλλειψης οιασδήποτε μορφής προηγούμενων 
δομών.

Ο κ. Κοσμίδης μίλησε για τα θέματα μετρολογίας που αφορούν ΥΠΕΜΠ. Προχωρούν οι 
προμήθειες εξοπλισμού. Κτίριο ΠΥΡΚΑΑ.

12. Στη συνέχεια ο κ. Ροκόφυλλος μίλησε για την εντατικοποίηση των ρυθμών 
αποκρατικοποίησης. Στην Πειρ. Πατρ. ΣΑΜΟΥ - Πειρ. Πατρ. Καρπενησιού - Πειρ. Πατρ. 
ΣΥΡΟΥ - Πειρ. Πατρ. Ν. Ιωνίας προχωρήσαμε χωρίς κλυδωνισμούς. Μένει Πάτρα - Χαλκίδα 
και περιουσιακά στοιχεία στην Αθήνα. Οι διαγωνισμοί έχουν γίνει μένουν οι κατακυρώσεις 
από ΟΑΕ. Εχουμε αναμορφώσει τα κριτήρια με τις σύγχρονες αντιλήψεις.

Η εμπειρία και οι ρυθμίσεις από το Νεώριο βοηθούν αποφασιστικά στην πρόοδο των 
εργασιών για τις άλλες. Ιδιαίτερα για Σκαραμαγκά. Η σχετική πρόταση έχε διαβιβαστεί στο 
ΥΠΕΟΟ. Πάντως αναμένεται έντονη αντίδραση εργαζομένων. Τα δημοσιονομικά του άθλια 
και πρέπει να εξηγούμε διαρκώς το αδιέξοδο της πορείας του με δημόσιους πόρους όπως 
συμβαίνει σήμερα.

Ο Υπουργός έλαβε τον λόγο και συμπλήρωσε ότι υπάρχουν πιέσεις για κατάτμηση των 
επιχειρήσεων που έιναι λάθος. Μέχρι τον Απρίλη πιστεύουμε ότι θα τελειώσουμε. 
Προβλήματα στην Πειρ. Πατρ., εΟΕΤΕΧ και Σκαραμαγκά πιστεύουμε οτι θα τα 
ξεπεράσουμε.
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13. Η Αλουμίνα έχει προβλήματα με τις θεσεις των Ρώσων, θα γίνουν συναντήσεις.

14. Μεταλλεία Χρυσού. Εχει γίνει προκήρυξη. Πολλές προσφορές από παντού.

15. Συνεργασία ΛΑΡΚΟ - ΔΕΗ εξετάζεται.

16. MME. Εχει γίνει ολοκληρωμένο πρόγραμμα που έχει υποβληθεί στην Κοινότητα. Το ίδιο 
και ο ΕΟΜΜΕΧ.

17. Για τις Λιπασματοβιομηχανίες έχουμε διχογνωμίες με την Εθνική Τράπεζα. Οι 
συζητήσεις σε εξέλιξη.

18. ΕΤΒΑ. Υπάρχει κάποια δυσλειτουργία που μας απασχολεί.

19. Λατομεία. Βρισκόμαστε σε αναζήτηση λύσης λόγω διχογνωμιών συναρμοδίων φορέων.

20. Φθίνουσες περιοχές. Οι μελέτες θα είναι έτοιμες τέλη Δεκέμβρη.

21. Περιβάλλον και Βιομηχανία Π.Δ.84/84 υπάρχει δυστοκία στην συνεργασία με 
ΥΠΕΧΩΔΕ.

22. Στη συνέχεια έλαβε το λόγο ο κ. Χριστοδουλάκης. Στάθηκε ιδιαίτερα στα Ερευνητικά 
Προγράμματα. Η δράση της σημαντικό τμήμα της προσπάθειας για βιομηχανική ανάπτυξη. 
Τέλη έτους - αρχές αναμένονται εισροές για το ΚΠΣ. Επεσήμανε ακόμη:

23. Εκτίμηση των αποτελεσμάτων του 1ου ΚΠΣ σημαντική για την παρακολούθηση του 2ου 
ΚΠΣ.

24. Ερευνητικά Κέντρα: Διαδικασία θεσμικών αλλαγών. Οπου χρονικά εφικτές έχουν γίνει 
και σηματοδοτούν θεαματική πρόοδο ανάπτυξης. ΕΘΙΑΓΕ ΔΗΜΟΚΡΙΤΟΣ κ.α. Ιδιαίτερα 
σκληροί πλειοψηφικοί πηρύνες αντιπολίτευσης και συντηρητισμού φρενάρουν ταχεία 
προώθηση των αλλαγών που θέλουμε.

25. Αύξηση συμμετοχής επιχειρήσεων στην ερευνητική δράση βρίσκει απήχηση.

26. Τεχνολογικά Πάρκα προχωρούν σύμφωνα με τον σχεδίασμά δράσης τους 
ικανοποιητική.

27. Προωθείται συνεργασία ερευνητικών φορέων και η δημιουργία δικτύων έρευνας και 
τεχνολογίας καθώς και η συνεργασία με αλλοδαπύς. Ιδιαίτερα Ελβετία και Παλαιστίνη και 
προωθείται με Βαλκανικές χώρες.

Ο υπουργός έλαβε τον λόγο αναφερόμενος στο έργο του ΥΠΕΜΠ.
Ψηφίστηκε ο νόμος για την προστασία καταναλωτή που αποτελεί την πλέον σύγχρονη 
νομοθεσία στην Ευρώπη.

Χρειάζεται παράλληλα η δημιουργία ενός Ινστιτούτου που θα στηρίζει την πολιτεία στο 
έργο της. Θα μεθοδευτεί σταδιακά τον κατάλληλο χρόνο.

29. Ν/διο για ανταγωνισμό αναμένει την τελευταία υπογραφή από Υπ. Οικονομικών. 
Δημιουργείται ανεξάρτητη αρχή εποπτείας.



30. Νόμος για σήματα που ψηφίστηκε Σεπτέμβριο βρίσκει θετική απήχηση στην αγορά.

31. Ν/διο για κρατικές προμήθειες διαβιβάζεται στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή.

32. α. Ν/δια για ασφαλιστικές επιχειρήσεις
β. για επιμελητήρια
γ. για πλανόδιο εμπόριο
βρίσκονται στην καταληκτική τους φάση.

33. Προσπάθεια ελέγχου τροφίμων. Η συναρμοδιότητα δημιουργεί προβλήματα. Χρειάζεται 
ενιαίος φορέας. Συναρμόδιοι Γεν. Γραμματείς αποφάσισαν διερεύνηση της συνολικής 
πρότασης.

34. Στην συνέχεια ο κ. Χρυσοχο'ίδης αναφέρθηκε στην αγορά και τις τιμές. Τάσεις 
ανυψωτικές. Επείγει η ψήφιση του νόμου για ανταγωνισμό για να μπορέσουμε να 
αντιδράσουμε.

Για τα οπωροκηπευτικά πήραμε δραστικά μέτρα. Καταφέραμε να ελέγξουμε την 
κατάσταση. Ωστόσο διαπιστώσαμε φαινόμενα απαράδεκτα σε λαϊκές αγορές που 
πιστεύουμε ότι θα τα ελέγξουμε. Ο τιμάριθμος Οκτωβρίου καλός. Το ίδιο ελπίζουμε και για 
Νοέμβριο. Παράλληλα πιέζουμε για αυτοσυγκράτηση.

Ο υπουργός επεσήμανε ότι χρειάζεται επιπλέον συντονισμός μεταξύ των Υπουργείων. π.χ. 
φυτοπαθολογικές έρευνες Υπ. Γεωργίας χρονοβόρες. Η αγορά στερείται, οι τιμές 
ανεβαίνουν, η κυβέρνηση αποφασίζει εισαγωγές που τελικά δεν γίνονται έγκαιρα λόγω του 
χρονοβόρου των διαδικασιών των φυτοπαθολογικών υπηρεσιών. Τελικά η κυβερνητική 
απόφαση δεν φέρνει αποτελέσματα όταν υλοποιείται με καθυστέρηση.

35. Ο κ. Κοσμίδης ανακοίνωσε ότι ολοκληρώνεται η συνολική άποψη σε συνεργασία με 
συναρμόδια υπουργεία για μια νέα πολιτική στον τομέα φαρμάκων.

36. Πρόγραμμα Το μέλλον της Ελληνικής Βιομηχανίας με την Επιτροπή και εκπροσώπους 
επιχειρηματιών.

Ο κ. Παπαπαναγιώτου επεσήμανε ότι είναι κρίμα τόσο σημαντικό έργο να μην μπορεί να 
προβληθεί προς τα έξω όσο θα έπρεπε. Διαπιστώθηκε στη συνέχεια από όλους η 
δυσχέρεια προβολής γενικώτερα του κυβερνητικού έργου.

Ο κ. Μπενετάτος συμφώνησε αλλά έθεσε και δύο άλλα θέματα:

α. Να προχωρήσουμε και σε απαγόρευση διαφημίσεων για ποτά, όπως και για τα παιχνίδια 
από την τηλεόραση.

β. Η πολιτική απασχόλησης και η αγορά εργασίας πρέπει να μας απασχολήσει 
Προσλαμβάνονται γενικώς νέοι και δεν γίνεται μέριμνα για όσους απολύονται.

Μετά από ανταλλαγή απόψεων για τα θέματα που έθεσαν οι κ.κ. Παπαπαναγιώτου και 
Μπενετάτος έληξε η συνεδρίαση.
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